

Baar, Mai 2018

**Schweizer Mehrwertsteuer /
Bundesgesetz über Radio und
Fernsehen**

Sehr geehrte Damen und Herren

Ab dem 1. Januar 2019 wird die neue geräteunabhängige Abgabe für das Schweizer Radio und Fernsehen bei Haushalten und Unternehmen erhoben. Auch Unternehmen mit Sitz im Ausland müssen diese Abgabe bezahlen, wenn sie im Schweizer Register der mehrwertsteuerpflichtigen Personen eingetragen sind.

Die Unternehmensabgabe berechnet sich auf dem weltweiten Gesamtumsatz des Unternehmens. Für den weltweiten Gesamtumsatz werden die steuerbaren und nicht steuerbaren Umsätze berücksichtigt.

Tarifikategorien

Weltweiter Umsatz (CHF)	Tarif/Jahr (CHF)
Bis 499'999	0
500'000 – 999'999	365
1'000'000 – 4'999'999	910
5'000'000 – 19'999'999	2'280
20'000'000 – 99'999'999	5'750
100'000'000 – 999'999'999	14'240
Ab 1'000'000'000	35'590

**Swiss VAT / Federal Act on Radio and
Television**

Dear Sir or Madam

On 1st January 2019, the new Federal Act on Radio and Television enters into force. Households and companies will be charged a radio and TV fee which is independent of device. Companies domiciled abroad are also subject to the fee, if they are registered in the VAT register.

The corporate fee is calculated based on the company's worldwide total turnover. For the worldwide total turnover, the taxable and non-taxable supplies are taken into account.

Tariff categories

Worldwide Turnover (CHF)	Tariff/year (CHF)
Up to 499'999	0
500'000 – 999'999	365
1'000'000 – 4'999'999	910
5'000'000 – 19'999'999	2'280
20'000'000 – 99'999'999	5'750
100'000'000 – 999'999'999	14'240
1'000'000'000 or more	35'590

Rechnung

Die Jahresrechnung wird zwischen Februar und Oktober zugestellt, sobald alle Umsatzdaten aus dem Vorjahr vorliegen. Im ersten Erhebungsjahr (2019) werden die ersten Rechnungen bereits im Januar 2019 versandt. Die Einstufung erfolgt für 2019 aufgrund der Umsatzzahlen 2017.

MWST-Deklaration

Wir bitten Sie, uns bis zum 31.05.2018 den weltweiten Umsatz 2017 mitzuteilen, damit wir diese Zahlen der Eidg. Steuerverwaltung mitteilen können.

Bei Fragen stehen wir gerne zu Ihrer Verfügung.

Mit freundlichen Grüssen

a&o accta ortag ag

Dr. Manuel Vogel

lic. oec. HSG, Dr. oec. HSG
Partner and Chairmen of the Board of Directors
Swiss Certified Tax Expert
CAS in Enterprise Succession

Billing

Annual invoices are provided between February and October as soon as the previous year's turnover data are available. During the first year of collection (2019), the first invoices will be provided in January 2019. The classification is then based on the turnover 2017.

VAT return

We kindly ask you to inform us about the worldwide turnover in 2017 until 31/05/2018, so that we can forward these values to the Federal Tax Administration.

If you have any questions, don't hesitate to contact us.

Best regards,

a&o accta ortag ag

Peter Job

CAS in MWST/VAT FH
Eidg. FA Finanz- und Rechnungswesen